

Call for papers / Appel à textes

Celtic Mythology - 1

Celtic mythology has now been studied for almost two centuries. However, much work remains for researchers, not only to comment already known documents, but also to approach new discoveries, sometimes using new methods. The *Celtic Mythology – 1* collection aims to bring together the best works on this subject. The disciplinary fields will be varied: archaeology, numismatics, epigraphy, classical and medieval philology, hagiography... However, all contributions must deal with mythology, studying deities or myths. The entire Celtic world, from Spain to the Germanies, and from Ireland to Central Europe, can be covered, for a period ranging from the appearance of the Celts to the end of the Middle Ages.

Languages accepted: English, French, German.

Publication directors: **Guillaume Oudaer** and **Patrice Lajoie**.

There is no limit to the length of articles.

Deadline for submission of texts: October 1, 2024.

Estimated publication date: spring 2025.

The book will be published by Lingva, a publisher based in France. It will be printed. It will be in this series:

<http://www.lingva.fr/?p=1135>

Authors will receive a copy of the book and will be able to post their article online as soon as it is published.

Contact: patrice.lajoie@gmail.com

La mythologie celtique est étudiée depuis maintenant près de deux siècles. Il reste encore pourtant bien du travail pour les chercheurs, non seulement pour commenter les documents déjà connus, mais aussi pour aborder les nouvelles découvertes, parfois à l'aide de nouvelles méthodes.

Le recueil *Celtic Mythology – 1* se donne pour but de rassembler les meilleurs travaux à ce sujet.

Les champs disciplinaires seront variés : archéologie, numismatique, épigraphie, philologie classique et médiévale, hagiographie. Cependant, toutes les contributions devront traiter de mythologie, en étudiant des divinités ou des mythes. L'ensemble du monde celtique, de l'Espagne aux Germanies, et de l'Irlande à l'Europe centrale, pourra y être abordé, pour une période allant de l'apparition des Celtes à la fin du Moyen Âge.

Langues acceptées : anglais, français, allemand.

Directeurs de publication : **Guillaume Oudaer** et **Patrice Lajoie**.

Il n'y a pas de limite à la longueur des articles.

Date limite de remise des textes : 1^{er} octobre 2024.

Date estimée de parution : printemps 2025.

Le livre sera publié par les éditions Lingva, basée en France. Il sera imprimé. Il paraîtra dans cette collection :

<http://www.lingva.fr/?p=1135>

Les auteurs recevront un exemplaire du livre et pourront mettre en ligne leur article aussitôt que celui-ci sera paru.

Contact : patrice.lajoie@gmail.com